
Geachte college van B en W en gemeente raad, 

 

Graag wil ik gebruik maken van de mogelijk om hier te pitchen voor u. 

Het onderwerp wat ik met u wil bespreken is niet specifiek iets voor Luttenberg, maar speelt hier ook 

zeker. 

Het betreft het onderwerp  mestverwerking op bedrijfsniveau. 

We zijn met een werkgroep van 6 varkenshouders begonnen om een inventarisatie te maken van 

systemen die beschikbaar zijn. 

Er zijn een aantal systemen die in ontwikkeling zijn en dus nog niet praktijk. 

Daarnaast zijn er enkele systemen die een deeloplossing zijn, en voor sommige bedrijven ( met 

grond) een tot de mogelijkheid behoort,  maar geen totaaloplossing is. 

In onze zoektocht kwamen we het verwerkingssysteem van Wolbers uit Weerselo tegen. 

Zij hebben een systeem die klaar is om in de praktijk in te zetten. 

Vanuit Wolbers is er een overleg opgezet met wethouders uit de gemeenten Twenterand, Dinkelland 

en Tubbergen, samen met het waterschap. De bedoeling hiervan is problemen op een snelle en 

adequate wijze op te lossen. Alle drie gemeenten zijn overtuigd van de waarde en het belang van het 

platte land. Ze zien de huidige situatie in de melkveehouderij en de varkenshouderij met zorgen 

tegemoet met name financieel en ook wat betreft de mestwetgeving / mestafzet. 

Vanuit Salland zijn we met een drietal bedrijven ook aan het kijken of het systeem van Wolbers een 

duurzame toekomstbestendige oplossing kan zijn. 

Indien we dit systeem aanschaffen steken we duidelijk onze nek, met zeker alle plussen maar ook alle 

gevaren van dien.  

Even kort over het systeem zelf. 

De mest wordt samengebracht in een verzamelput en homogeen gehouden. 

Middels een schroefpers wordt de dunne fractie gescheiden van de dikke fractie. 

De dikke fractie wordt gedroogd in verwarmde droogtroggen tot een droge stof % van rond de 70 % 

en gehygieniseerd en daarmee exportwaardig. 

De dunne fractie wordt gezuiverd tot water wat volgens het waterschap geloosd mag worden. 

Het geheel zit allemaal in twee containers en is daarmee verplaatsbaar.  

Zoals wij het voor ogen hebben vindt er een samenwerking plaats tussen drie bedrijven met totaal 

22000 m3 mestproductie op jaarbasis.  

Dat is 22000 m3 mest (90% water) wat op dit moment zogenaamd milieuvriendelijk in vrachtwagens 

naar de akkerbouwer gereden moet worden. Kost ongeveer 32000 liter diesel. 

 

 



Waarom vertel ik dit hier en waarvoor zijn wij de gemeenten nodig. 

Net zoals in de gemeenten Twenterand, Dinkelland en Tubbergen willen we ook in Salland graag een 

overleg structuur tussen gemeenten, waterschap en provincie. 

Met deze partijen moet er bepaald worden wat er kan en mag, en gezocht worden naar 

subsidiepotjes en cofinanciering. Hierbij valt te denken aan het mestinvesteringsfonds, provinciale 

subsidies voor een samenwerkingsverband in mestverwerking. Ook heeft de gemeente / wethouder  

een grote rol om in samenspraak de ondernemers, belangenbehartigers en provincie en waterschap 

te komen tot afstemming rondom benodigde vergunningen. 

Wij zitten te denken aan een samenwerkingsverband met drie bedrijven waarbij de installatie 

verplaatst wordt.  

We kunnen ook een situatie bedenken waarbij binnen een straal van enkele kilometers de mest op 

een centrale plek verwerkt wordt en dat de mest bijeengebracht wordt. De installatie wordt dan een 

vaste opstelling bijv. op een voormalig agrarisch bedrijf, waarbij gebruik wordt gemaakt van reeds 

bestaande mestkelders.   

Druist deze wijze van verwerken niet in tegen de belangen van grote verwerkingseenheden zoals 

Twence in Zenderen, Greenferm in Apeldoorn, Den Hulter in Coevorden, of de mestverwerking in 

Heeten?  

Nee, naast deze installaties is het noodzakelijk dat er nog meer verwerking komt om aan de eisen van 

de overheid te voldoen. Zie nieuwsbericht op AgriHolland. 

http://www.agriholland.nl/nieuws/artikel.html?id=177919 

Grote installaties hebben het voordeel dat er duurdere technieken op een centrale plaats kunnen 

worden toegepast. Echter vergunningen zijn lastig rond te krijgen. Kleinere installaties moeten 

werken met eenvoudigere / goedkopere techniek, maar hoeven geen “”water op de wielen te 

brengen”.  

 

Wat vragen wij van U als Wethouder buitengebied, agrarische bedrijven: neem contact op met het 

bovengenoemde cluster om hun visie te horen en u te laten overtuigen van een dergelijk 

clusteroverleg in de regio Salland. 

Wat vragen wij van u als gemeente raad, iedere politieke partij afzonderlijk: Denk na hoe vanuit de 

politiek ( iedere politieke partij, ook op provinciaal niveau)  steun gegeven kan worden aan dit 

initiatief om mee te helpen om te komen tot een duurzame landbouw. 

Wij nemen als varkenshouders het voortouw in dit initiatief, wat ook ruimte geeft aan de 

rundveehouderij, en de rundveehouderij kan ook ons weer steunen door het afnemen van VVO’s 

(Vervangende Verwerkings Overeenkomensten) Dan wordt dit project een breder project die steun 

geeft aan de gehele landbouw in de regio. 

 

 

 

 

http://www.agriholland.nl/nieuws/artikel.html?id=177919


Wij  hopen op uw steun te kunnen rekenen want de landbouw is hard toe aan een sprong 

voorwaarts. 

 

Met vriendelijke groeten, 

 

Edwin Tijs gemeente Raalte  

Huib Kleinkoerkamp gemeente Olst-Wijhe  

Martin Marsman gemeente Dalfsen 

 

  

 

      


